
Bestyrelsesmøde VIBY-ROSENVANG DAGTILBUD. 
D. 2022.02.23  

Datoer for planlagte bestyrelsesmøder i indeværende år:  
d. 10.11.2021, d. 23.02.2022, d. 25.04.2022 og 02.06.2022 fra 17.15 til 19.45.  

 
Afholdt i vuggestuen Bjørnbaksvej, Bjørnbaksvej 7-9, 8260 Viby J.        
 
Forældrerepræsentanter til stede:  

• Maria Bach Jensen, Børnehuset Vilhelm Becks Vej 

• Helle Sørensen, Børnehuset Moltkesvej  

• Mette Franck Højbjerg Mathiasen, DII Tumlehuset  

• Benjamin Bjerg Hertz, Østerbo Vuggestue og Børnehave  

• Helle Højen Riis Thorsen, Børnehuset Fredensvang  

 
Afbud/ikke til stede:       

• Christian Wulff Colmorn, Børnehuset Grundtvigsvej 
• Anastasija Horneman, Vuggestuen Bjørnbaksvej  

• Ingen repræsentant DII Hurlumhejhuset    
• Ingen repræsentant Børnehuset Vidtskue  

 
Medarbejderrepræsentanter:  

• Gitte (Bjørnbaksvej)  

• Pernille (Grundtvigsvej) 

• Dorthe (Vidtskue) 

 

Dagtilbudsleder: Lisbeth  
Adm. leder: Ulla Wulff Hansen (til punktet om budget) 
 
Referent:  Maria   
Mødeleder: Benjamin 

                                   

 

Dagsorden og referat: 

Kl. 17.15-17.30: 

Præsentation af Vuggestuen Bjørnbaksvej, - Gitte viser rundt og fortæller om indretning ift. valg 

pædagogiske læringsmiljøer.  

Gitte viste rundt og fortalte bl.a. om, hvordan de arbejder med mere selvinitieret og selvstyret børneleg.   
 

Kl. 17.30-18.30: (Bestyrelsens principper + budgettildeling vedhæftet) 

Kort præsentation og intro fra Ulla, som er ny administrerende leder for vores område. Der tiltræder 

desuden en ny medarbejder til marts, som skal assistere Ulla som controller.  

Gennemgang af budget 2022 v/adm. leder Ulla Wulff Hansen 

• Overvejelser ift. fordeling, reservationer og prioriteringer for budget 2022. 
Budgetfordeling anderledes end tidligere på grund af nye 3 principper med baggrund i 50 indikatorer. Det 

betyder en ekstra bevilling samt ny fordelingsnøgle blandt institutionerne. Grundbudgettet er uafhængigt 

af indikatorerne.   

o Herunder barnsbestemt beløb,  
o Sociale- og minimumsnormeringer samt midler til DSA-børn.  

Baggrunden og fordelingsnøglen blev gennemgået og fremvist og afleveret retur til Lisbeth. Lisbeth: 
Fordelingsnøglen ser nogenlunde ud i forhold til mavefornemmelse samt baseret på tidligere 
ansøgningsmodel.  
 
Ved den tidligere budgettildelingsmodel med en pulje, der kunne søges i stedet for sociale normeringer, var 

søgningen pga. en handleplan og opfølgning. Ansvaret for handleplaner og opfølgninger ligger hos den 

pædagogiske leder og sendes i den nye model ikke videre i systemet.  
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o Ny fordelingsnøgle mellem vgst. og bhv. børn.  
Fremadrettet vil normeringen til vuggestue være det dobbelte ift. børnehavebørn. Timer til ledelse af 
afhængigt af størrelse på afdeling. I dagtilbuddet har vi tre og fire gruppers institutioner, hvor ledelsen er 
inkl. Børnetid. 
 

• Forslag til fordeling og brug af akkumuleret overskud.  
o Kompetenceudvikling for alle  
o Kompetenceudvikling for enkelte  
o Andet 

Vi kommer ud med et overskud fra 2021 på ca. 1,4 mio. for dagtilbuddet, blandt andet fordi det har været 

svært at få leveret varer under corona. Forslag til overskudsfordeling er med udgangspunkt i sprogudvikling 

operationaliseret ved uddannelse med fokus på sprogudvikling for hele personalet.  

Alle medarbejdere i alle afdelinger bliver uddannet i børns tidlige sprog via aftenkurser, hvor halvdelen af 

pædagogerne samles på dag 1 og den anden halvdel på dag 2. 2 årlige fællesmøder er droppet til fordel for 

kurserne. 

Sprogudviklingen prioriteres fordi vi i dagtilbuddet har været mest udfordret på dette område i målinger de 

seneste år. 

Derudover kommer blandt andet en ekstra pulje, som kan søges ved specielle udfordringer. 

Der blev stillet spørgsmål til, om noget af overskuddet skulle bruges til at forbedre brugen af Aula samt 

sikre nogle gode retningslinjer for brug i institutionerne, da der er en fornemmelse af, at platformen ikke er 

forankret hensigtsmæssig i flere institutioner og det for nogle medarbejdere er svært.  

Der var ikke opbakning til, at dette arbejde skulle understøttes økonomisk. Derimod anbefales der fra 

bestyrelsen, at forældrerådene i højere grad tager ansvar for at afholde ”kurser” for forældre samt evt. 

udarbejde retningslinjer for den enkelte institution for god brug af platformen.  

Derudover vil Lisbeth forsøge at sætte sig yderligere ind i platformens muligheder, begrænsninger og 

medarbejderbrug.  

• Uforudsete udfordringer i 2021.  

• Fælles udg. til administration og teknisk service, IT mv.  
 

Der blev stillet spørgsmål til posten for tillids- og bestyrelsesarbejde. Lisbeth: Det er stort set samme som 

sidste år, og dækker ”tabt arbejdsfortjeneste” for de medarbejdere, som er med i bestyrelsen samt 

tillidsrepræsentanten mv.  

 

• Om muligt et forsigtigt bud på, hvordan dagtilbuddet kommer ud af 2021.  
 
Der forventes større budget for 2022, som kræver nogle ekstra bevillinger.  

Generelt for budgettet 

Der blev stillet spørgsmål til, hvorfor der ikke er sammenligninger til sidste år med i budgettet.  

Lisbeth og Ulla: Sammenligninger til sidste år giver ikke mening pga. at det er dynamisk med udgangspunkt i 

børnetallet. Ved årets start tildeles et budget som justeres op eller ned ift. afdelingens indskrevne børnetal. 

Netop derfor er der månedlige opfølgningsmøder med hver afdelings pæd. leder.  

- Budgettet er godkendt uden yderligere kommentarer.  
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Kl. 18.40-19.10:  Hvad er og hvad kan en bestyrelse?  

Drøftelser i grupper med udg. pkt. i FOLA Dialogkort til forældreråd-/Bestyrelse, som udleveres på mødet. 

Samtalekortene blev drøftet i grupperne og der var enighed om, at kortene var gode som dialog til, hvad en 

bestyrelse og et forældreråd kan. Det blev derfor stillet til forslag, at kortene kan gå på runde blandt de 

forældreråd, som ønsker at bruge dem på institutionsniveau.  

Det blev besluttet, at kortene skal bruges ved konstituering af bestyrelsen fremadrettet – evt. i plenum.  

Kortene kan ydermere rekvireres fra FOLA’s hjemmeside til 200,- pr. sæt, hvis der er interesse fra den 

enkelte institution.  

KL.19.10-19.25: Forældrebetalt frokostordning.  

• Der vil være afstemning igen i slutningen af året. Hvordan kan bestyrelsen være på forkant? 

Angående eftermiddagsmad som erstatning til madpakke:  

Der er to institutioner i dagtilbuddet, som i dag ikke har frokostordning, men hvor børnene selv har mad 

med. For dem giver det ikke mening med forældrebetalt eftermiddagsmad.  

Ifølge retningslinjerne må forældreudgiften var på maksimum være på 245 kr. pr barn pr. måned 

Forældrearrangeret ordning er frivillig for den enkelte, og det kan derfor ikke bestemmes ved flertal at en 

hel institution skal være med. Det er bestyrelsen eller forældreråd, som bestemmer hvor mange dage mv. 

det skal tilbydes  

Kommunen kan inddrage betalingen til en udgift på 33,- pr. barn pr. måned.  

Administrationen af til- og frameldinger samt kontraktansvaret ligger fuldt ud hos forældrerådene/ 

forældrebestyrelsen. Opsigelsesvarsler defineres af forældreråd.  

Følgende drøftes på de enkelte forældreråd inden næste bestyrelsesmøde:  

1. Er det for besværligt for forældrerådene at stå for det administrative, når det skal være på 

institutionsniveau?  

a. Det drejer sig om til og afmeldinger + frist for udmelding (eks. 3 mdr.).  

2. Tror forældrerådet, at der er opbakning til initiativet blandt forældrene i institutionen? 

3. Er der opbakning til, at flertallet betaler for de resterende, hvis der er nogle, som ikke har 

ressourcerne til at være med i ordningen? 

På næste bestyrelsesmøde drøfter vi på baggrund af tilbagemeldingerne, om det er et initiativ, vi skal gå 

videre med.  

Kl. 19.25-19.40: Orientering fra Lisbeth  

• Mulighed for at stille uddybende spørgsmål til omsendte bilag.  

Dette punkt var der ikke tid til, og hvis der er noget uklart, kan Lisbeth til enhver tid kontaktes.  

Kl.19.40-19.45: Eventuelt  

Vi skal have udarbejdet et høringssvar til den nye tilsynsmodel (rundsendt forud for mødet). Helle og 

Benjamin er forældrerepræsentanter i udarbejdelsen og Pernille er medarbejderrepræsentant. Lisbeth 
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sender materiale til bestyrelsen og selve høringssvaret rundsendes ligeledes med kort svarfrist inden det 

sendes officielt ind.  

Ser frem til at skulle mødes med jer, Mange hilsner Benjamin og Lisbeth 


